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Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2016-12-13, § 18 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 13 december 2016 kl. 16.30 – 17.00 
   

 Plats Bandlerrummet, Kulturhuset 
   

 Justerat Onsdagen den 21 december 2016 

  

 

Jan Valeskog Richard Bengtsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordföranden   

Richard Bengtsson (L) vice ordföranden  

  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Åke Askensten (MP)  

Mehdi Oguzsoy (V)  

Henrik Sjölander (M)   

Mikael Eskman (M)  

Erika Wing (M)  

Tomas Tetzell (M)  

Helena Eklund (L)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Birger Kato (S) för Margareta Stavling (S) 

Sanna Sjögren (V) för Hanna Begler (MP) 

 

 
Ersättare:     

Anna Forssell (S) 

Elisabeth Hellström (M)   

Leif Bokström (M)  

Gunnar Würtz (L)  

Hamid Ershad Sarabi (C)   

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Åsa Öttenius, Jenny Holmberg, Carina Jonsson, 
Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström och Pontus 
Werlinder samt personalföreträdarna Birgitta Andersson, Lawen 
Baderkhan och Reza Etemad §§ 1-24, 30, 31, och 
borgarrådssekreteraren Karin Kolk. 
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 § 18 
Nybyggnad av dubbel idrottshall och 11-spels 
konstgräsplan vid Kämpetorpsskolan. 
Genomförandebeslut 
Dnr 2.6-198/2016 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att godkänna, under förutsättning 

att idrottsnämnden godkänner, förslag till 

genomförandebeslut gällande byggnation av en dubbel 

idrottshall och 11-spels konstgräsplan godkänd för 

ungdomsmatcher vid Kämpetorpsskolan, till en beräknad 

investeringsutgift av 170 mnkr och ger kontoret i uppdrag att 

teckna hyresavtal med idrottsförvaltningen till följd av 

investeringen.  

 

2 Fastighetsnämnden beslutar att överlämna ärendet till 

kommunfullmäktige för beslut. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets och idrottförvaltningens gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 30 november 2016.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Åke Askensten (MP), 

Mehdi Oguzsoy m.fl. (V) och vice ordföranden Richard 

Bengtsson m.fl. (L) föreslår (se beslutet).  

 

2)  Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslår att fastighetsnämnden 

beslutar enligt följande: 

 

1  Att återremittera ärendet. 

 

2  Att uppdra åt fastighetsnämnden att i dialog med 

idrottsnämnden omarbeta förslaget och återkomma till 

nämnden med hänvisning till vad som anförs nedan. 

 

3  Att därutöver anföra följande:  

 

Alliansen påbörjade under föregående mandatperiod arbetet 

med att ta fram konceptidrottshallar i syfte att bygga enklare 

hallar som förvisso uppfyllde breddidrottens krav och behov 

men som samtidigt möjliggjorde för att pressa kostnaderna. 
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Mellan 2010 och 2014 byggdes två stycken dubbelstora 

hallar; en i Farsta för cirka 20 miljoner kronor och en på Stora 

Mossens IP som kostade 44 miljoner kronor. Utifrån detta är 

det inte rimligt att den dubbelhall som nu planeras i 

anslutning till Kämpetorpsskolan är beräknad i 140 miljoner 

kronor. Det finns heller inga vettiga förklaringar till varför 

den planerade konstgräsplanen kostar två till tre gånger så 

mycket som en konstgräsplan normalt sett brukar kosta. 

 

I samband med att idrottsnämnden fattade beslut om 

verksamhetsplanen för 2016 och därmed också 

investeringsplaneringen för de kommande fem åren så låg 

investeringsbudgeten för det aktuella projektet i sin helhet på 

86 miljoner kronor. Sedan dess har investeringskostnaderna 

skenat med 98 % till den beräknade totala 

investeringskostnaden på 170 mnkr.  

 

Vi noterar att stadsledningskontoret skriver att 

produktionskostnaden för idrottshallarna motsvarar drygt 44 

tkr per m
2
, exklusive moms. Detta hallprojekt riskerar därmed 

att bli ett av stadens dyraste beräknat på produktskostnaden 

per m
2
. Stadsledningskontoret uppfattar även att 

konstgräsplanen är mycket dyr, uppskattningsvis mer än 

dubbelt så dyr jämfört med vad en likvärdig plan skulle kunna 

kosta.  

 

Så som projektet redovisas ser inte stadsledningskontoret, 

bortsett från komplicerade markförhållanden, några speciella 

omständigheter som motiverar denna kostnad. Om det är 

markförhållandena som är orsaken så måste valet av placering 

ifrågasättas. Även omfattningen på projektet kan i så fall 

ifrågasättas. Är det rimligt att bygga en dubbelhall med dessa 

förutsättningar, eller skulle det räcka med en enkelhall. 

Utbyggnaden av specifika idrottshallar och konstgräsplaner 

kan inte och får inte ske till vilka kostnader som helst. 

 

Vi delar stadsledningskontorets analys i detta ärende. 

Markförutsättningarna har varit länge kända och av ärendet 

framgår inte heller att markförhållandena skulle vara svårare 

på den aktuella platsen jämfört med andra placeringar i 

Stockholm. Om berörda förvaltningar inte kan pressa 

markkostnaderna på de nu föreslagna placeringarna så ska 

man titta på alternativa lösningar och placeringar som medför 

lägre kostnader, vilket även stadsledningskontoret anser. 

 

Vi har ett ansvar att värna skattebetalarnas pengar och se till 

att de används på ett effektivt sätt där vi får ut så mycket 
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verksamhet som möjligt för pengarna. Att lägga 170 miljoner 

kronor på en dubbelstor idrottshall samt en konstgräsplan är 

inte att använda pengarna på ett effektivt sätt, särskilt inte när 

vi har jämförelseprojekt som kostat drygt en tredjedel av den 

nu föreslagna kostnaden. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss  

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde.  
 
Beslutsgång  

Ordföranden Jan Valeskog (S) finner därefter att nämnden beslutar 

enligt förslag från ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Åke 

Askensten (MP), Mehdi Oguzsoy m.fl. (V) och vice ordföranden 

Richard Bengtsson m.fl. (L). 

 
Reservation  

Henrik Sjölander m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag om återremiss.  

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Jenny Holmberg 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


